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ثبت رکورد جدید در مصرف گاز کشور 
رئیس مرکز راهبری گاز کشور گفت: میزان 
مصرف گاز در ۲۴ ساعت گذشته به ۶۳۵ تا 

۶۴۰ میلیون متر مکعب رسیده است. 
آقای کوشکی گفت: در چند روز گذشته شاهد افزایش 
مصرف گاز ۳ تا ۴ درصدی گاز هستیم به طوری که در 

این بخش رکورد های بسیاری زده شده است.
به گفته رئیس راهبری مرکز ملی گاز کشــور، میزان 
مصرف گاز در ۲۴ ساعت گذشته به ۶۳۵ تا ۶۴۰ میلیون 

متر مکعب رسیده که یک این میزان مصرف گاز در بخش خانگی یک رکورد جدید محسوب 
می شود. او می گوید: میزان مصرف گاز در بخش خانگی بسیار زیاد است در حالی که می توان 
با انتقال گاز به  بخش های تولید و صنعتی کشور محصولی تولید کرد اما این میزان مصرف گاز 

در بخش خانگی تنها صرف گرم کردن خانه می شود.
کوشکی گفت: باید تمامی افراد کمک کنند که  این گاز در  در مسیر درست خود قرار گیرد و با  
مصرف بی رویه  گاز در بخش خانگی شاهد کاهش سهم صنایع و نیروگاه و ناپایداری شبکه گاز 
در کشور نباشیم.  تا پایان هفته این میزان مصرف گاز با توجه به پایداری جوی  ادامه دارد اما با 

نزدیک شدن به بهمن و افزایش سرما میزان مصرف گاز افزایش خواهد یافت.

مدیرعامل شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس خبر داد:
سامان دهی سرمایه های خرد در صنعت پتروشیمی 

مدیرعامل شرکت صنایع پتروشیمی خلیج 
فارس اعلام کرد: این شرکت در تلاش برای 
دریافت مجوز است که ارز غیرمولد مردم را 
برای توسعه واحدهای پتروشیمی وارد چرخه 

فعال اقتصادی و تولیدی کشور کند.
عبدالعلی علی عســکری روز)دوشــنبه، ۱۲ دی ماه( 
در همایــش ارتقای فروش اعتبــاری محصولات در 
شرکت های پتروشــیمی پلیمری با اشاره به ضرورت 

ترویج سرمایه گذاری در صنعت پتروشیمی اظهار کرد: هلدینگ خلیج فارس با سرمایه گسترده، 
شرکتی متعلق به توده های مردم است و نفع این شرکت به ده ها میلیون نفر می رسد. وی افزود: 
سود تجمیعی هلدینگ خلیج فارس در مجمع این شرکت در خردادماه امسال، ۹۵ هزار میلیارد 
تومان عنوان شد که سود شرکت مادر حدود ۵۶ هزار میلیارد تومان بود و ۴۰ درصد آن برابر با 
۲۴.۵ هزار میلیارد تومان برای تقسیم میان سهامداران اختصاص یافت. این نشان از سامان دهی 

سرمایه های خرد در صنعت پتروشیمی دارد.
مدیرعامل شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس این شرکت را موتور پرقدرت توسعه صنعت 
پتروشیمی کشور دانست و ادامه داد: این شرکت ۲۸ پروژه به ارزش ۱۵ میلیارد دلار در حال اجرا 

دارد که شامل ۱۲ پروژه بزرگ، هشت پروژه بین مجتمعی و ۸ پروژه پایین دستی است.
علی عسکری با بیان اینکه شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس به دلیل اعمال تحریم های 
ظالمانه علیه کشور از منابع ارزی استفاده نمی کند، تصریح کرد: این شرکت از منابع مالی داخلی 
به ویژه بانک ها توسعه این صنعت را پیش می برد. وی حرکت به سمت پایین دستی را راهبرد 
بزرگ هلدینگ خلیج فارس دانست و گفت: خلق ثروت و ارزش در واحدهای پایین دستی است، 

بنابراین باید به سمت توسعه صنایع پایین دستی حرکت کرد.
مدیرعامل شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس اظهار امیدواری کرد که این شرکت تا پایان 

سال ۲۲ میلیون تن فروش خواهیم داشت که می تواند خوراک محصولات پایین دستی شود.
علی عسکری درباره ترویج تفکر سرمایه گذاری افزود: بانک ها، صندوق توسعه ملی، صندوق 
تأمین سرمایه حامی سرمایه گذاری پروژه های جدید و توسعه ای هلدینگ خلیج فارس هستند 
که صندوق تأمین سرمایه این شرکت افتتاح شده تا از طریق این صندوق به احداث طرح های 

پایین دستی کمک شود.
وی ادامه داد: شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس در تلاش برای دریافت مجوز است که از 
طریق صندوق تأمین سرمایه، از ارز مردم برای توسعه واحدهای پتروشیمی استفاده کنیم، زیرا ارز 
فراوانی در کشور وجود دارد،  اما غیرمولد است که با این روش می تواند در چرخه فعال اقتصادی 

و تولیدی کشور وارد و مولد شود.
مدیرعامل شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس با اشاره به اینکه در زمینه ریالی صندوق پروژه 
ایجاد خواهیم کرد، گفت: مردم هر شهری می توانند از طریق این صندوق در اجرای هر پروژه ای 

در شهر خود شریک شوند تا آن پروژه اجرا شود و از منافع آن استفاده کنند.
علی عسکری به ویژگی های برجسته صنعت پتروشیمی در ایران و جهان اشاره کرد و گفت: این 
صنعت در جهان رو به رشد است و فرصت سرمایه گذاری در این صنعت فراوان، بنابراین تصمیم 
درستی است که این صنعت را به عنوان یک جریان برای پیشران پیشرفت کشور قرار دهیم 
که این تصمیم گرفته شده و امیدواریم از طریق سازوکارهای مالی در نظر گرفته شده، اندیشه 
سرمایه گذاری مردم برای رشد کشور افزایش یابد. پتروشیمی دارای این استعداد هست که کشور 

را به این سمت حرکت دهد.

مدیرعامل آبفا خوزستان:
پیشرفت طرح فاضلاب اهواز به ۵۳ درصد رسید

خوزستان مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
خوزســتان از فعالیت ۱۵۴ جبهه کاری در 
کلانشــهر اهواز برای اجــرای طرح جامع 
فاضلاب این شــهر خبر داد و گفت: اصلاح 
شبکه فاضلاب در حدود ۶۵۰ خیابان اهواز 
انجام شده و عملیات اجرایی حدود یک هزار 
و ۵۰۰ خیابان باقیمانده و با توجه به حجم 

وسیع کار به زمان نیاز است.
محمدرضا کرمی نژاد اظهار کرد: ســال گذشته برنامه ریزی مناسب و قابل اجرایی با هدف 
شناسایی و اصلاح نقاط ریزشی در اقدامی مشترک میان آبفا و شهرداری اهواز به منظور اجرای 
طرح های ضربتی، ساماندهی ایستگاه های پمپاژ و فعال شدن طرح توسعه شبکه فاضلاب در 

قالب قرارگاه و سایر پیمانکاران در دستور کار قرار گرفت.
وی افزود: از سال قبل که اجرای طرح جامع فاضلاب کلید خورد، شاهد فعالیت ۲۰۰ جبهه 
کاری بودیم اما با تکمیل طرح ها در برخی نقاط، در حال حاضر در ۱۵۴ جبهه کاری در کلانشهر 

اهواز شاهد فعالیت برای اجرای طرح جامع فاضلاب اهواز هستیم.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خوزستان عنوان کرد: در فاز اول ۲۸۰ کیلومتر برنامه ریزی 
شده بود که از این میزان ۱۱۹ کیلومتر طرح توسعه و ۱۶۱ کیلومتر نیز طرح بهسازی نقاط ریزشی 
بود. اکنون در زمینه طرح توسعه ۱۱۵ کیلومتر بطور کامل انجام شده و در بحث بهسازی نقاط 

ریزشی نیز ۱۵۰ کیلومتر اجرایی شده است.
کرمی نژاد ادامه داد: اعتبارات خوبی برای اجرای این طرح ها از سوی دولت به آبفا خوزستان 
اختصاص یافته که بیانگر توجه ویژه دولت، نمایندگان و دیگر بخش ها به مساله فاضلاب اهواز 
است و در این زمینه حتی امام جمعه اهواز نیز وضعیت پیشرفت طرح و اجرای آن را رصد می کند.

وی عنوان کرد: تاکنون ۵۳ درصد شــبکه فاضلاب اهواز اجرایی شده و این در حالی است 
که حدود ۳۱ درصد در مدت ۲۸ ســال اجرا شــده بود و ۲۲ درصد پیشرفت در مدت یکسال 

اخیر بوده است.
مدیرعامل آبفا خوزستان با بیان اینکه مشکل اعتباری نداریم و هیچ پیمانکاری به خاطر مطالبه ، 
کار را تعطیل نکرده است، گفت: اصلاح شبکه فاضلاب در حدود ۶۵۰ خیابان اهواز انجام شده 
و عملیات اجرایی حدود یک هزار و ۵۰۰ خیابان باقیمانده و با توجه به حجم وسیع کار به زمان 

نیاز است.

وزیر نیرو مطرح کرد:
 کاهش قیمت تامین برق مصرفی صنایع

 در صورت احداث نیروگاه
محرابیان، وزیر نیرو از فعالیت بســیاری از 
صنایع در راســتای احداث نیــروگاه برای 
تامین برق خبر داد و گفت: قیمت تامین برق 
مصرفی صنایع در صورت احداث نیروگاه به 

شدت کاهش پیدا می کند.
بــه گزارش بازار بــه نقل از خانه ملــت، علی اکبر 
محرابیان، در پاســخ به سوالی درباره وضعیت سرمایه 
گذاری در حوزه برق و جلوگیری از قطعی آن در فصول 

گرم سال بیان کرد: امکان سرمایه گذاری در بخش برق، هم در بخش تجدید پذیر و هم در 
نیروگاه های حرارتی از جمله تامین برق برای صنایع و همچنین غیر صنایع فراهم اســت. 

سرمایه گذاری در بخش برق برای صنایع و غیر صنایع سودهی خوبی دارد.
محرابیان با اشاره به تامین برق صنایع بیان کرد: بسیاری از صنایع فعالیت خود در زمینه احداث 
نیروگاه را آغاز کرده اند، همچنین این صنایع در صورت احداث نیروگاه قیمت تامین برق آنها 

به شدت کاهش پیدا می کنند.
محرابیان، وزیر نیرو تاکید کرد: همچنین صنایع در صورت احداث نیروگاه تامین برقشان به 

صورت مستمر و پایدار انجام شده و امنیت تامین انرژی خواهند داشت.

اخبار کوتاه 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب تهران از کسری 
۸۰ میلیون متر مکعبی مخازن آب ســدهای این 

استان خبر داد. 
محمدرضا بختیاری در یک گفت و گوی رادیویی اظهار کرد: 
خوشبختانه امسال بخشی از مناطق کشور وضعیت بارندگی 
خوبی را تجربه کردند اما در البرز جنوبی که استان های تهران، 
البرز و قزوین را شــامل می شــود متأسفانه وضعیت بارندگی 
نامناسب بوده است. امسال استان تهران سومین سال خشک آبی 
را پشت سر می گذارد و متأسفانه پاییز بسیار بدی را در سال جاری 

به لحاظ منابع آبی پشت سر گذاشته است.مدیرعامل شرکت آب 
و فاضلاب تهران گفت: در حال حاضر ظرفیت مخازن پنج گانه 
سدهای تهران ۲۶۶ میلیون مکعب آب را دارد که نسبت به سال 
قبل ۸۰ میلیون متر مکعب با کسری مخزن مواجه است.وی 
افزود: همچنین نسبت به تراز نرمال هر سال که ۵۹۰ میلیون متر 
مکعب آب است متأسفانه هم اکنون به دلیل سه سال خشکسالی 
پست سر هم و کمبود بارندگی کمتر از نصف مخازن سدهای 
تهران پر شــدگی دارند.بختیاری اضافه کرد: علی رغم تمامی 
تنگناها به لحاظ وضعیت منابع آب سطحی تاکنون تهران با 

قطعی آب مواجه نبوده است.وی همچنین اظهار کرد: خوشبختانه 
۴۵ درصد از مشترکان در تهران زیر الگو، آب مصرف می کنند 
و قبض آنان نیز کمتر از ۲۰ هزار تومان است.مدیرعامل شرکت 
آب و فاضلاب تهران گفت: کمبود آب در تهران در یک وضعیت 
بسیار بغرنجی قرار دارد از این رو می طلبد مشترکان همچنان به 
موضوع مدیریت مصرف آب حساس باشند.وی افزود: در حال 
حاضر حامل های انرژی در کشــور مثل آب، برق و گاز در حد 
مجانی به مردم ارائه می شود بنابراین مصرف بهینه این حامل ها 

از سوی برخی از افراد بدنه جامعه مورد توجه قرار نمی گیرد.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب تهران:

 کمتر از نصف مخازن سدهای تهران
 پر شدگی دارند 

مذاکرات آبی ایران و افغانستان

ایران فقیر و بی پول نیست!

افزایش مصرف سوخت مایع تحویلی به نیروگاه ها 

فضای  انقباضی

سرپرست مرکز توسعه صادرات و پشتیبانی صنایع آب و برق خبرداد؛ مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی بیان داشت:

مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی گفت: مصرف 
سوخت مایع تحویلی به نیروگاه های کشور امسال ۲۰ درصد 

افزایش یافته است.
علی اکبر نژادعلی در تشــریح روند سوخت رســانی به صنایع، نیروگاه ها و 
روستاهای سخت گذر در زمستان امسال اظهار کرد: با توجه به شرایط امسال 
و ناترازی در حوزه تولید و مصرف فرآورده و لزوم تأمین سوخت موردنیاز بخش 
نیروگاهی، کل خطوط لوله انتقال فرآورده کشور به بنزین اختصاص یافته و از 
ظرفیت مخزن دارهای ریلی و ناوگان نفتکش، برای تأمین سوخت نیروگاهی 
استفاده می شود.وی با اشاره به رشد بی رویه مصرف گاز در کشور افزود: هر اندازه 
این عدد افزایش یابد، سوخت مایع بیشتری باید تحویل نیروگاه های کشور شود 
و این موضوع، حجم عملیات شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی را با توجه به 

افزایش خیره کننده مصرف بنزین در کشور، پیچیده تر می کند.
مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی از برگزاری نشست های پرشمار 
روزانه و هفتگی پیوسته به منظور هماهنگی بیشتر درون سازمانی و برون سازمانی 
با وزارت خانه ها، سازمان ها و شرکت های مختلف از جمله وزارت نیرو، سازمان 
برق حرارتی، راه آهن و دیگر دستگاه های ذی ربط خبر داد و گفت: افزون بر این 
نشست ها، با تشکیل کاگروه بحران در داخل شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی، در دو نشست روزانه صبحگاهی و عصرگاهی روند سوخت رسانی به همه 

بخش ها را به دقت رصد و پایش لحظه ای می کنیم.
نژادعلی از بسیج همگانی زنجیره توزیع فرآورده از جمله ناوگان حمل ونقل 
فرآورده خبر داد و بیان کرد: برداشــت، تأمین و توزیع سوخت از مبادی جنوبی 
کشور به صورت شبانه روزی در حال انجام است و امید داریم سوخت زمستانی 
سال ۱۴۰۱ به بهترین شکل ممکن و با کمترین چالش تأمین شود که مانند 

دوره های پیش به خاموشی برخورد نکنیم.
وی همچنین از افزایش ۱۰ درصدی تحویل سوخت مایع به نیروگاه های کشور 
در سال ۱۴۰۱ در مقایسه با پارسال )۱۴۰۰( خبر داد و گفت: ذخایر انبارهای ما در 
حوزه سوخت مایع از ابتدای سال مناسب بوده و ذخیره سازی مناسب و تحویل 
مستمر سوخت در نیروگاه های کشور، از ابتدای سال ۱۴۰۱ نیز انجام شده است.
مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی بیان کرد: در مجموع تحویل 
سوخت مایع مصرفی در نیروگاه های کشــور، در سال ۱۴۰۱ حدود ۲۰ درصد 

نسبت به مدت مشابه سال قبل افزایش یافته است که حدود ۱۰ درصد از این 
مقدار مربوط به استفاده از ذخایر و بقیه مربوط به سوخت مایع ارسالی به نیروگاه ها 

با توجه به افزایش مصرف گاز در بخش خانگی کشور بوده است.
نژادعلی با تأکید بر لزوم بهینه سازی مصرف سوخت در بخش های مختلف 
از جمله خودروهای شخصی، صنایع و گاز خانگی گفت: لازم است به منظور 
مدیریت بهینه سوخت در کشور، فرهنگ سازی شده و اطلاع رسانی های لازم در 

این باره از مراجع مختلف انجام شود.
وی با اشــاره به فعالیت روزانه ۵ هزار نفتکش در ناوگان حمل ونقل فرآورده 
کشــور گفت: به طور میانگین روزانه ۲ هزار نفتکش، به منظور تأمین سوخت 
نیروگاهی کشور تردد می کنند که ارقام بسیار بزرگی است و با افزایش مصرف 
سوخت، عملیات انتقال در کشور، روزبه روز پیچیده تر و حجیم تر می شود و افزون 
بر مخاطره های جاده ای و آلودگی های زیست محیطی، هزینه هنگفتی را به 
کشور تحمیل می کند.مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی بیان کرد: 
۶۰ درصد از عملیات انتقال فرآورده در کشور از طریق ناوگان حمل ونقل زمینی و 

مابقی از طریق خطوط لوله، خطوط ریلی و دریایی انجام می شود.
نژادعلی از ذخیره سازی مناسب سوخت زمستانی مورد نیاز مناطق سردسیر در 
کشور خبر داد و گفت: تمهیدات تأمین سوخت زمستانی مانند روال هرسال انجام 
شده و از شهریورماه سوخت موردنیاز مناطق و روستاهای سردسیر، ذخیره سازی 

و به فروشندگی ها ارسال شده است.
وی افزود: پیش از آغاز فصل سرما، در همه انبارهای نفت کشور، ذخیره سازی 

نفت سفید و گاز مایع به منظور استفاده در شرایط بحرانی انجام شده است.
مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی با اشاره به برنامه های صنعت 
پالایش و پخش کشور برای افزایش ظرفیت ناوگان حمل ونقل زمینی و ریلی 
انتقال فرآورده در کشور گفت: به منظور تقویت ناوگان حمل ونقل زمینی فرآورده 
در کشور، هفته گذشته تفاهم نامه سه جانبه بانک ملت، شرکت های خودروساز و 
شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی برای تأمین ۵۰۰ دستگاه کامیون نفتکش 
 جدید عملیاتی شــد که بر اساس آن، مالکان خودروها می توانند با تسهیلات

 ۱۸ درصد اقدام به نوسازی ناوگان خود کنند.
نژادعلی همچنین از بهره برداری از پروژه تأسیسات تخلیه نفت گاز انبار نفت 
شهید صدوقی یزد خبر داد و گفت: با اجرایی شدن این پروژه که با هدف افزایش 
سرعت سوخت رسانی به نیروگاه های شمال و شمال شرق کشور اجرایی شده 
است، از تردد ناوگان زمینی در فاصله یزد تا بندرعباس جلوگیری خواهد شد و 
فرآورده از طریق مخزن دار منتقل و در انبار یزد تخلیه خواهد شــد و سپس در 

چرخه انتقال به نیروگاه های کشور و مصرف کنندگان قرار می گیرد.
وی افزود: مدت زمان اجرای این پروژه در برنامه، یک سال بود، اما با تلاش 
کارکنان در حوزه ســتاد و منطقه یزد، در فاصلــه ۳۸ روز و با یک دهم هزینه 
پیش بینی شده اجرایی شد.مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی تأکید 
کرد: با اجرایی شدن این پروژه، افزون بر جلوگیری از تردد روزانه ۲۰۰ نفتکش، 
یــک هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان در هزینه های انتقال فرآورده از طریق زمینی 
صرفه جویی خواهد شد.نژادعلی تصریح کرد: با بهره برداری از این تأسیسات، 
هم اکنون به طور میانگین روزانه ۱۰۰ مخزن دار جهت انتقال نفت گاز فعال بوده 
و در مجموع روزانه ۶ میلیون لیتر نفت گاز از این طریق منتقل می شود که نقش 

مهمی در کاهش هزینه ها و سرعت انتقال فرآورده داشته است.

ادامه از صفحه یک
تفاوت اصلی روش های تأمین مالی زنجیره تأمین با شیوه های سنتی در آن است که در روش های 
زنجیره ای، کل زنجیره تأمین به صورت پیوسته، تحت پوشش ابزارهای تأمین مالی و مدیریت 
ریسک قرار می گیرد. در این زیست بوم جدید، طراحی مدل های تأمین مالی و مدیریت ریسک به 

صورت پیوسته برای حلقه های مختلف زنجیره های تأمین اجرا می شود.
توسعه روش های تأمین مالی زنجیره تأمین، علاوه بر کمک به تولید، از زاویه اصلاح نظام بانکی 
نیز حائز اهمیت است. توسعه شیوه های مذکور، به واسطه کاهش مطالبات غیرجاری، بهبود گردش 
نقدینگی بانک ها، مدیریت اقلام زیرخط ترازنامه بانک ها و استفاده از شیوه های تعهدی در تأمین 
مالی تولید، می تواند به بهبود شاخص های سلامت بانکی و پایدارسازی ترازنامه بانک ها کمک کند. 
طبق تعریف، تأمین مالی زنجیره تأمین عبارت است از بکارگیری روش ها و عملیات تأمین مالی و 
کاهش ریسک در جهت بهبود مدیریت سرمایه درگردش و فرایندهای زنجیره تأمین. تأمین مالی 
زنجیره تأمین شیوه ای از تأمین مالی است که در آن، شیوه جدید »تأمین مالی مبتنی بر جریان 
واقعی کالا و خدمت و تأمین اعتبار در طول زنجیره«، جایگزین شیوه سنتی »پرداخت تسهیلات 

رو در رو و به پشتوانه دارایی« می شود.  
بکارگیری و توسعه روش های تأمین مالی زنجیره تأمین، مزایا و منافع گسترده ای برای بنگاه های 

اقتصادی و بخش واقعی اقتصاد خواهد داشت که مهم ترین آن به شرح زیر است:
تسریع و تسهیل فرایند تأمین مالی سرمایه در گردش بنگاه های تولیدی

کاهش نیاز به دریافت تسهیلات جدید برای تأمین مالی سرمایه  در گردش
تقویت روابط پایدار بین تولیدکننده و تأمین کننده

کاهش مطالبات غیرجاری بانک ها
کاهش انحراف منابع و افزایش کارایی تخصیص منابع مالی

افزایش شفافیت و نظارت پذیری جریان مالی اقتصاد

کاهش هزینه تأمین مالی و کاهش هزینه تمام شده محصول
کمک به بهبود شاخص های سلامت بانکی

افزایش تنوع و تعمیق بازارهای مالی
کمک به رفع چرخه های ناترازی در نظام مالی کشور

با توجه به مزایا و منافع روش های تأمین مالی زنجیره تأمین، توســعه این روش ها به عنوان 
یک سیاست جدید در دستور کار نظام بانکی کشور قرار گرفته است. در این زمینه، اقداماتی مانند 
تدوین و ابلاغ دستورالعمل ها و شیوه نامه های اجرایی، توسعه زیرساخت ها و ابزارهای مالی و ابلاغ 
سیاست های تشویقی انجام شده و به تدریج مراحل عملیاتی طرح، از طریق شبکه بانکی کشور 
اجرا خواهد شد. در روش های تامین مالی زنجیره   ای در واقع به جای پرداخت نقدی تسهیلات به 
تک   تک شرکت ها به عنوان حلقه   های یک زنجیره تولید و تامین، از طریق انتشار یا صدور ابزار 
تعهدی و انتقال آن نسبت به تسویه   حساب   های پرداختنی در زنجیره اقدام می شود. از این طریق، 
ضمن کاهش تقاضای نقدینگی در اقتصاد، استفاده بهینه از منابع محدود بانکی اتفاق افتاده و شاهد 
تامین مالی شرکت های بیشتری خواهیم بود. اقلام زیرخط ترازنامه بانک ها مثل اوراق گام، اعتبارات 
اسنادی داخلی، برات و... بدون فشار به ترازنامه بانک ها و صرفا از طریق ایجاد تعهدی برای پرداخت 
در سررسید می   توانند منجر به تامین مالی زنجیره   ای شوند، با توجه به اینکه استفاده از این روش ها 
طی ماه   های اخیر به حدود ۵۰ هزار میلیارد تومان رســیده است، می   توان چنین استنباط کرد که 

موضوع ابزارهای تامین مالی زنجیره   ای جنبه عملیاتی پیدا کرده است.
رویکرد دقیق و سختگیرانه بانک مرکزی در کنترل ترازنامه بانک ها طی ماه   های اخیر باعث شده 
است تا بانک ها تمایلی به اعطای تسهیلات نداشته باشند و فعالان اقتصادی طی این ماه   ها از 
جهت دسترسی به تسهیلات بانکی در محدودیت های جدی قرار گرفته   اند. در این فضای انقباضی، 
توسعه روش های تامین مالی زنجیره   ای می   تواند کمک   حال فعالان اقتصادی در تامین سرمایه در 

گردش و نقدینگی باشد.

سرپرست مرکز توســعه صادرات و پشتیبانی صنایع آب و 
برق از مذاکرات بین ایران و افغانستان نسبت به تامین حقابه 

هیرمند خبر داد.
محمدعلی فرحناکیان« در نشست خبری روز پایانی هجدهمین نمایشگاه 
بین المللی صنعت آب و تأسیســات آب و فاضلاب با اشاره به دستاوردهای 
عرضه شده توسط شرکت های داخلی در این دوره از نمایشگاه، گفت: پیش از 
این ایران تجهیزات مورد نیاز خود را از خارج کشور تهیه می کرد، اما اکنون در 

شاخص های آب جزو کشورهای سرآمد به شمار می رود.
سرپرست مرکز توسعه صادرات و پشتیبانی صنایع آب و برق افزود: کشوری 
که میزان بارندگی سالیانه اش یک سوم متوسط در حوزه بین الملل و تبخیر آب 
آن سه برابر متوسط جهانی است در زمان حاضر ۱۰۰ درصد جمعیت شهری و 

۸۰ درصد جمعیت روستایی آن به آب شرب دسترسی دارند.
وی با اشاره به اجرای بسیاری از پروژه های آب در کشوهای خارجی توسط 
متخصصان داخلی ادامه داد: شاخص های دسترسی به آب سالم در ایران بسیار 

سختگیرانه تر از شاخص های سازمان ملل است.
فرحناکیان همچنین با اشاره به آبرسانی به ۱۰ هزار روستا در قالب طرح جهاد 
آبرسانی در زمان حاضر گفت: تقریباً درصد قابل توجهی از مشکل آب شرب 
در خوزستان رفع شده و آب با کیفیت بسیار بالا در اختیار مردم در روستاهای 
خوزستان قرار دارد. با اتمام جهاد آبرسانی بخش عمده ای از روستاهای کشور 

به آب شرب سالم و بهداشتی دسترسی خواهند داشت.
وی خاطرنشان کرد: سالانه چند ده میلیارد تومان از کمک های یونیسف جمع 
آوری می شود اما قابل قیاس با هزینه هایی که برای آبرسانی به روستاهای 

کشور می شود نیست.
فرحناکیان گفت: یکی از ظرفیت های بزرگی که دیپلماسی آب ایران پیش رو 
دارد این است که ایران اکنون میزبان دو مرکز از مراکز حوزه آب در یونسکو 

است.
وی اظهار داشت: وزارت نیرو توانسته با تعریف دو مرکز شامل مدیریت آب 
شــهری در این حوزه ورود کند. حوزه کاری این مرکز فقط ایران نیست که 
غرب آسیا، جنوب آسیا، خاورمیانه و شمال آفریقا زیر مجموعه این مرکز است.

این مقام وزارت نیرو ادامه داد: یونسکو هر چند سال یکبار عملکرد مرکز را 
ارزیابی می کند که هر دو دوره مثبت بوده و آن را تمدید کرده است. ۲۰ وزیر 
از کشورهای زیرمجموعه عضو شورای حکام مرکز مدیریت شهری هستند و 
ریاست این شورا بر عهده وزیر نیروی ایران است. ۱۹ سازمان بین المللی از 

جمله سازمان بین المللی هواشناسی هم عضو این مرکز هستند.
وی افزود: تأســیس این مرکز ۲۰ سال پیش انجام شد و امسال به زودی 
سیزدهمین اجلاس شورا به میزبانی ایران، وزارت نیرو و با ریاست وزیر نیرو 
برگزار و پیش بینی می شود تعداد قابل توجهی از مقامات بخش آب کشورهای 

عضو در این اجلاس حضور یابند.
وی درباره تعاملات افغانستان و ایران در حوزه آب و تأمین حقابه هیرمند با 
اشاره به مذاکرات متعدد وزیر نیروی کشورمان با همتای افغانستانی گفت: وزیر 
نیرو در این مذاکرات از همتای خود خواست که نسبت به روان سازی بیشترآب 

اقدام کند و هیچکدام از دولتین موافقتنامه بین المللی را نفی نکردند.
فرحناکیان افزود: وزیر نیرو در این ســفر با مقام دوم طالبان دیدار داشت و 

صحبت های صریح و شفافی صورت گرفت و به جدیت تمام، طلب حقابه 
کردیم و قول مساعدت داده شد.

مشاور وزیر نیرو در امور بین الملل خاطرنشان کرد: میزان آبی که به سمت 
هیرمند بعد از این گفت و گوها روان شد افزایش داشت اگر چه زیاد هم نبود.

این مقام وزارت نیرو در خصوص دیپلماسی ایران و ترکیه در حوزه آب هم 
گفت: ایران به طور مستقیم از کم یا زیاد شدن دجله و فرات آسیبی نمی بیند و 
مسیر سوریه و عراق را طی می کند اما در مسیر اروند ممکن است ما را تحت 

تأثیر قرار دهد.
سرپرست مرکز توسعه صادرات و پشتیبانی صنایع آب و برق افزود: نزدیک 
به ۴۰ درصد منابع آبی ارس از ترکیه نشأت می گیرد و یکی از سدهای روی 

رودخانه ارس در داخل ترکیه در دست احداث است.
فرحناکیان همچنین با اشاره به گفت و گوهای وزیر نیرو با همتای خود در 
ترکیه گفت: توافق شد که در ۵ موضوع متخصصان حوزه آب با هم گفت و گو 

کرده و بحث و تبادل نظر داشته باشند.
فرحناکیان اضافه کرد: به طور متوســط ۵۷.۵ درصد صادرات خدمات فنی 
مهندسی ایران در حوزه آب و برق است و تمرکز دیپلماسی دولت بر کشورهای 

منطقه است اما این باعث نمی شود که از کشورهای دیگر غافل شویم.
وی افزود: خصوصاً روی دو منطقه غیر همسایه می خواهیم تمرکز ویژه داشته 
باشیم که یکی آفریقا است که بازار بکری دارد و دیگری آمریکای لاتین است، 
از طرف برخی کشورهای این حوزه درخواست های ویژه ای داشتیم که امروز 
بعد از ظهر با سفیر ونزوئلا دیدار داریم و هماهنگی های دو جانبه انجام می شود.

وی از جملــه محورهــای مذاکرات ایــران و ونزوئلا در حــوزه انرژی به 
نیروگاه ســازی و عمدتاً تعمیرات نیروگاه ها و نگهداری تأسیســات و ایجاد 

تأسیسات در حوزه آب اشاره کرد.
فرحناکیان همچنین با اشاره به برگزاری کمیسیون های مشترک وزارت نیرو 
و کشورهای خارجی و عضویت ایران در ۶ کمیسیون همکاری های مشترک 
گفت: وزارت نیرو رکورددار برگزاری اجلاس های کمیسیون های اقتصادی 
مشترک در سال ۱۴۰۱ است که اولی اردیبهشت امسال در ارمنستان، خرداد 
ماه در دوحه قطر و تاجیکستان در تهران برگزار شده و اجلاس بعدی دو ماه 

آینده در نیکاراگوئه برگزار می شود.

ادامه از صفحه یک
دولت های گذشته و حال، همگی وعده ساماندهی اوضاع اقتصاد را به 
کرات داده اند، اما در عمل نه تنها هیچ اتفاق مثبتی رخ نداده بلکه روز به روز 

وضعیت بدتر نیز شده است.
کشوری که ثروتمند است، باید مردمش نیز در رفاه باشند، این در حالی 
است که براساس برنامه ریزی های صورت گرفته قرار است توزیع کوپن 
آغاز شــود. تجربه کوپن در ایران آن هم بعد از پیروزی انقلاب، به آغاز 
جنگ تحمیلی عراق علیه ایران بازمی گردد. کوپن زمانی کاربرد دارد که 
تولید و واردات کالا محدود شده و تقاضا بیش از عرضه باشد، اما در حال 
 حاضر نه تنها کالاهای اساسی به وفور تولید می شود، بلکه واردات کالاهای 
اساسی و حتی لوکس در حد زیادی انجام می شود؛ به طوری که عرضه 
بیش از تقاضا است. با این شرایط تنها مشکل، گرانی لحظه به لحظه کالا و 
خدمات است که این مسئله به سوءمدیریت و نبود نظارت کافی مسئولان 
بازمی گردد. توزیع کوپن مشکل گشای اقتصاد و زندگی مردم نیست. تاکید 
می کنم کوپن اصلا برازنده ایران و ایرانی نیست؛ پس از دولت و مجلس 

محترم درخواست می کنم ایران را به ۴۰ سال پیش برنگردانند.
درد اقتصاد و مشکل امروز مردم، عدم امکان خرید کالا با کوپن نیست، 
بلکه زیر خط فقر بودن، تنگی معیشت، تورم و گرانی لحظه به لحظه و 

نابسامانی بازار است.
در ایران همه نوع کالای داخلی و خارجی به وفور یافت می شــود. اگر 
پول بدهی، هر نوع کالایی را که بخواهی بدون نیاز به کوپن درب منزل 
تحویل می گیری؛ پس کالا موجود است، مشکل بی پولی و گرانی است. 

این مشکلات را می توان با تدبیر، سیاست و برنامه به راحتی حل وفصل 
کرد.

اوایل سال ۱۴۰۱ دولت سیزدهم بالاخره سیاست حذف ارز ترجیحی را 
اجرا و برای خانواده ها بسته به دهک آنها یارانه ۳۰۰ و ۴۰۰ هزار تومانی 

به ازای هر نفر در نظر گرفت.
گرچه در لایحه بودجه ســال ۱۴۰۱ به صراحت بیان شده بود حذف 
ارز ترجیحی به شرط بازگرداندن قیمت ها به شهریور سال ۱۴۰۰ و ارائه 
کالابرگ الکترونیکی برای کالاهای اساسی انجام شود، اما دولت فعلا 
هیچ  کدام از این دو شرط را اجرا نکرده است. در حال  حاضر بدترین دوران 
را از نظر فقر، فلاکت و بیکاری سپری می کنیم، این در حالی است که 

وظیفه دولت اشتغالزایی و توجه به معیشت مردم است.
یارانه خانوار هایی که در دهک اول تا ســوم قرار دارند، به ازای هر نفر 
مبلغ ۴۰۰ هزار تومان محاسبه می شود؛ به این ترتیب در موعد مشخص 
سرپرســت خانواری دونفره ۸۰۰ هزار در حساب خود دریافت می کند و 
یارانه خانوار سه نفره یک میلیون و ۲۰۰ هزار، یارانه خانوار چهار نفره یک 
میلیون و ۶۰۰ هزار و یارانه خانوار پنج نفره حاضر در دهک یک تا ۳، ۲ 

میلیون تومان خواهد بود.
یارانــه خانوار حاضر در دهک ۴ تا ۹ بــه ازای هر نفر ۳۰۰ هزار تومان 
محاسبه می شود. به  این ترتیب یارانه واریزی برای خانوار دونفره ۶۰۰ هزار 
تومان، خانوار سه نفره ۹۰۰ هزار، خانوار چهارنفره یک میلیون و ۲۰۰ هزار 
و یارانه واریزی برای خانوار پنج نفره یک میلیون و ۵۰۰ هزار تومان است و 

همین ترتیب ملاک پرداخت کالابرگ قرار خواهد گرفت.

تزریق بیش از ۱۴۰ میلیارد مترمکعب گاز پارس جنوبی به شبکه سراسری کشور 
مدیرعامل مجتمع گاز پارس جنوبــی اعلام کرد : از ابتدای 
امسال تا پایان آذرماه بیش از ۱۴۰ میلیارد مترمکعب گاز به خط 

لوله سراسری کشور تزریق شده است.
احمد باهوش اظهار کرد: با توجه به ورود موج سرمای تازه از ابتدای هفته و 
افزایش مصرف گاز در کشور، از پالایشگاه های سیزده گانه مجتمع گاز پارس 
جنوبی طی ۱۰ روز گذشته از دی ماه، بیش از ۵ هزار و ۵۹۶ میلیون مترمکعب 

گاز به شبکه سراسری انتقال گاز تزریق شد.
وی بــا بیان اینکه تولید پایدار گاز در مجتمع گاز پارس جنوبی، گرمابخش 
منازل هموطنان است، افزود: کارکنان و متخصصان پالایشگاه های مجتمع 
در گرمای بیش از ۴۵ درجه  در ماه های گرم سال همراه با رطوبت و شرجی، 
عملیات تعمیرات اساسی را با موفقیت تکمیل و پالایشگاه های سیزده گانه پارس 
جنوبی را برای آرامش و آسایش هموطنان به منظور عبور از روزهای سرد سال 

آماده کردند.
مدیرعامل مجتمع گاز پارس جنوبی تصریح کرد: در روز دهم دی ماه بیش 
از ۵۶۲ میلیون مترمکعب گاز به شبکه سراسری تزریق شد و متخصصان و 
کارکنان مجتمع گاز پارس جنوبی با همه توان و به صورت شبانه روزی برای 

تولید پایدار گاز گام برمی دارند.
باهوش با اشاره به اینکه مجتمع گاز پارس جنوبی هم اکنون با تأمین بیش 

از ۷۵ درصد گاز کشور به پایتخت بزرگ تأمین گاز تبدیل شده است، گفت: 
مجتمع گاز پارس جنوبی با تکیه بر توان، دانش بومی و اقدام های شــاخص 
و نوآورانــه در حوزه اســتفاده از اقلام راهبردی و کلیدی ســاخت بار اول و 
شرکت های دانش بنیان میان شرکت های زیرمجموعه وزارت نفت رتبه برتر 
را به دست آورده و توانسته است بیش از ۵۰ درصد قطعات و تجهیزات ساخت 

داخل را در پالایشگاه های سیزده گانه استفاده کند. 
وی به مقدار تولید گاز پالایشــگاه های پارس جنوبی در ۹ ماه امسال اشاره 
و اظهــار کرد: با تلاش، خرد جمعی و کار گروهی متخصصان و کارکنان در 
پالایشگاه های سیزده گانه، از ابتدای سال تا پایان آذرماه بیش از ۱۴۰ میلیارد 

مترمکعب گاز به شبکه سراسری کشور تزریق شده است.
مدیرعامل مجتمع گاز پارس جنوبی همچنین در بازدید مهدی علی مددی، 
معاون توسعه مدیریت و سرمایه انسانی وزیر نفت از این مجتمع گفت: بسیار 
خوشــحالیم که مدیران ارشد حوزه مدیریت و سرمایه انسانی وزارت نفت در 
جمع کارکنان مجتمع گاز پارس جنوبی حضور یافته اند و برای رفع مسائل و 

مشکلات این مجتمع بزرگ گام های بلندی برداشته اند.
باهوش افزود: در حوزه مسائل مالیاتی و حداقل کردن مالیات نیروی رسمی و 
دیگر موارد، اقدام هایی شایسته  انجام شده و امیدواریم با همت و تلاش مدیران 

ارشد حوزه مدیریت و سرمایه انسانی وزارت نفت این مسیر تداوم داشته باشد.

وی تصریح کرد: نیروهای فنی غیررسمی مجتمع گاز پارس جنوبی در آینده 
نزدیک و با دستور و مجوز رسمی وزیر نفت، افراد فنی در زمینه های تعمیرات، 
بهره برداری، بازرســی و اچ اس ئی در مجتمع گاز پارس جنوبی پس از انجام 
مراحل قانونی جذب خواهند شد که امیدواریم این مهم در مسیر تولید پایدار گاز 

و چرخش اقتصادی کشور مؤثر باشد.
 مدیرعامل مجتمع گاز پارس جنوبی همچنین در آیین گشایش چهارمین 
نمایشگاه حراست، امنیت و فناوری اطلاعات  در منطقه پارس جنوبی اظهار 

کرد: از دســتاوردهای نو، شاخص و باکیفیت محصولات سازندگان داخلی و 
شرکت های دانش بنیان در پالایشگاه های مجتمع گاز پارس جنوبی استقبال 
می کنیم. باهوش در حاشیه  بازدید از توانمندی و دستاوردهای مهم شرکت های 
دانش بنیان مستقر در این نمایشگاه گفت: مجتمع گاز پارس جنوبی در سایه 
توانمندی و دستاوردهای شاخص شرکت های دانش بنیان و فناور توانسته است 
بیش از ۷۵ درصد از گاز کشور و محصولات بسیار مهم و راهبردی را تولید کند.

وی افزود: شرکت های دانش بنیان و فناور می توانند با شناسایی دقیق نیازهای  
پایه و پیشرفته حوزه فناوری اطلاعات پالایشگاه های مجتمع گاز پارس جنوبی 

نقش کلیدی در شکوفایی اقتصاد کشور داشته باشند.
 مدیرعامل مجتمع گاز پــارس جنوبی اعلام کرد: برگزاری چنین رویداد و 
برپایی نمایشگاه هایی در حوزه توانمندی و دستاوردهای شاخص شرکت های 
دانش بنیان در قطب انرژی کشور آثاری بسیار مثبت و راهگشا برای گسترش و 
ایجاد ارتباط و همکاری میان سازندگان ایرانی و شرکت های مستقر در منطقه 

دارد.
 باهوش اظهار کرد: مجتمع گاز پارس جنوبی تمام قد در کنار شــرکت های 
دانش بنیان برای توانمندی، رشد و شکوفایی سازندگان پرتلاش داخلی ایستاده 
و از اقدام ها و دستاوردهای نو، شاخص و باکیفیت محصولات داخلی استقبال 

و حمایت می کند. 


